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Zápis ze 78. jednání Kolegia děkana Právnické fakulty Univerzity Karlovy 

konaného dne 11. března 2024 

 

Účast: děkan Boháč, tajemník Hájek, proděkani Antoš, Handrlica, Honusková, Chromá, Pfeiffer, 

Tomášek, koordinátoři prof. Koldinská a dr. Urban, místopředsedové AS PF UK dr. Říha 

a kol. Linzer 

 

Omluven: předseda AS PF UK dr. Staša 

 

Program: 

1. Děkan 

2. Tajemník 

3. Magisterské studium 

4. Doktorské studium 

5. Inovace ve studiu 

6. Věda, výzkum a edice 

7. Zahraniční vztahy 

8. 4EU+ a Microcredentials 

 

1. Děkan 

1.1. Děkan uvedl, že členové RKR byli v průběhu dnešního zasedání RKR informováni, 

že univerzita spolu s pěti dalšími vysokými školami po 9 hod. obdržela výhružný e-mail 

s žádostí o výkupné. Na základě doporučení univerzity byla informace o této skutečnosti 

odeslána na e-mail všem zaměstnancům a studujícím fakulty, aby byli informováni předtím, 

než se věc dostane do médií. Bezprostřední nebezpečí nehrozí a zůstává normální režim 

výuky. V dalším se budeme řídit pokyny policie, která rozhodne o dalším postupu v této 

věci. 

Pozn.: Po 19. hodině bylo na doporučení univerzity rozesláno na e-mail všem zaměstnancům 

a studujícím fakulty sdělení univerzity vztahující se k dnešnímu bezpečnostnímu incidentu. 

Platí, že akutní bezpečnostní riziko podle policie nehrozí, ale upozorňujeme, že během 

zítřejšího dne, tj. 12. března 2024, může s ohledem na policií přijatá bezpečnostní opatření 

docházet ke zvýšené aktivitě policejních hlídek kolem a uvnitř budovy fakulty. 

1.2. Děkan předložil návrh opatření děkana o zajištění možnosti pokračovat ve studiu stejného 

nebo obdobného magisterského studijního programu. Důvodem je konec platnosti akreditace 

magisterských studijních programů označovaných jako „SP1“ a SP2“ se studijními plány 

HPRAVO2017 a HPRAVO5 k 31. prosinci 2024. Navrhuje se studující od 1. října 2024 

převést do studijního programu „SP3“ s tím, že jim zůstanou jejich studijní plány. Kolegium 

děkana souhlasí s návrhem opatření. Návrh bude předložen AS PF UK a VR PF UK. 

1.3. Děkan informoval o průběhu 6. zasedání RKR, které se konalo dne 11. března 2024 od 9 hod. 
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Dalšími projednanými body byly: 

1) návrh rozpisu prostředků poskytnutých UK z ukazatele C (změna ve způsobu financování 

doktorského studia) 

2) Sebehodnotící zpráva: Implementace HR Award na UK 

3) Strategie hodnocení tvůrčí činnosti na UK za roky 2019–2023 

4) Rozšířený seznam nakladatelství CRIStin (v seznamu jsou nově nakladatelství Leges 

a Wolters Kluwer se známkou 1). 

 

2. Tajemník 

2.1. Kolegium děkana projednalo a schválilo výši mezd pro účely podávání žádostí o granty 

pro další období, přičemž návrh vycházel ze statistik pracovníků a mzdových prostředků 

podávaných na MŠMT za PF UK.  Kolegium děkana zdůraznilo, že výše mezd byla 

stanovena v jednotlivých třídách jako minimální průměrná mzda, přičemž je vždy nutné 

přihlédnout k možnostem nastavení výše mezd v jednotlivých grantech/projektech a je 

možné stanovit mzdu vyšší. Pokud projekt neumožňuje stanovit mzdu v minimální průměrné 

výši, stanoví se v maximální výši, kterou projekt umožňuje. 

2.2. Kolegium děkana souhlasí se zapůjčením/pronájmem místností (prostor): 

2.2.1. ELSA Praha, z. s. 

Workshop s Doležal & Partners, datum konání: 27. 3. 2024, (od 15:00 do 18:00), 

m. č. 412 

2.2.2. Common Law Society 

Schůze výboru, datum konání: 11. 3. 2024 (od 19:45 do 21:00), m. č. 319 

2.2.3. Common Law Society 

Předklauzurní příprava z obchodního práva, datum konání: 5. 4. 2024 (od 15:00 

do 19:30), m. č. 225 

2.2.4. Politologický klub Fakulty sociálních věd Univerzity Karlovy 

Předvolební superdebata – volby do Evropského parlamentu, datum konání: 

19. 4. 2024 (od 17:00 do 19:00) 

Kolegium děkana upozorňuje žadatele k pronájmu/zapůjčení prostor na PF UK, 

že schvalované prostory, které jsou/budou v termínech mimo časový harmonogram 

topení, nebudou vytápěny a ani poskytovány el. přímotopy. 

 

3. Magisterské studium 

3.1. Kolegium děkana vyjádřilo poděkování všem vyučujícím a zaměstnancům státnicových 

kateder, kteří se podíleli na průběhu prvních řádných termínů písemných státních zkoušek. 

 

4. Doktorské studium 

4.1. Proděkan Handrlica informoval o tom, že dne 6. března 2024 se za přítomnosti pana 

prorektora Krištoufka konalo III. zasedání Koordinační rady doktorských studijních 

programů realizovaných na naší fakultě. Předmětem diskuse byl zejména stav reformy 

doktorského studia a informace ohledně nadcházejícího přijímacího řízení do doktorských 

studijních programů. 

 

5. Inovace ve studiu 
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5.1. Koordinátor dr. Urban představil na kolegiu zprávu o průběhu projektu dobrovolných 

studijních kruhů pro studující 1. ročníku v akademickém roce 2023/2024, jejíž hlavní body 

jsou následující: 

• V kruzích studovalo tento akademický rok 200 studujících s tím, že 168 z nich (84 %) 

v nich pokračuje i v druhém semestru. 

• V prosinci 2023 bylo provedeno dotazníkové šetření mezi studenty (s návratností 71 %, 

odpovědělo 141 z 200 dotázaných), ze kterého vyplynulo, že studující jsou s projektem 

převážně velmi spokojení (82 respondentů dalo projektu nejlepší hodnocení, 49 druhé 

nejlepší). 67 respondentů označilo za největší benefit kruhů „Studium povinných předmětů 

se stejnou skupinou spolužáků (méně anonymní prostředí)“, což naplňuje hlavní záměr 

projektu, dále oceňovali, že si nemuseli sami sestavovat a zapisovat rozvrh. 137 ze 141 

respondentů uvedlo, že jim účast ve studijních kruzích pomohla ve vstupu a orientaci 

na fakultě a 135 respondentů by svým kamarádům, kteří budou na fakultu nastupovat, 

doporučili, aby se přihlásili do studijních kruhů. 

• Z těch vyučujících, kteří kruhové skupiny vyučují, většina nevidí ve výuce kruhových 

studentů rozdíl, někteří si dokonce kruhy pochvalují a přejí si pokračovat se stejnou skupinou 

i v letním semestru. 

• Ze zprávy děkana o studijní úspěšnosti se navíc ukazuje korelace mezi studujícími 

v kruzích a těmi, kteří řádně studují a od studia neodpadají. 

Na základě toho kolegium souhlasí s tím, aby v příštím akademickém roce byl projekt 

studijních kruhů připraven pro 250 studujících (tj. navýšit stávající kapacitu o 2 kruhy). 

Realizací pověřuje dr. Urbana a žádá vedoucí příslušných kateder a jejich vyučující 

o spolupráci, bez které tento zjevně přínosný projekt nemůže úspěšně pokračovat. 

 

6. Věda, výzkum a edice 

6.1. Proděkan Tomášek informoval o zahájení hodnocení tvůrčí činnosti na UK za roky 2019 – 

2023. Kolegium děkana vzalo informaci na vědomí. 

 

7. Zahraniční vztahy 

7.1. Proděkanka Pfeiffer informovala kolegium děkana o průběhu a výsledcích jarního kola 

výběrového řízení na studijní pobyty Erasmus+ v akademickém roce 2024/2025. Kolegium 

děkana výsledky jarního kola výběrového řízení na studijní pobyty Erasmus+ v příštím AR 

schválilo s tím, že konečné rozhodnutí o tom, kolik bude vyjíždějících závisí na výši 

peněžních prostředků poskytnutých z EK RUK s tím, že děkan je v zájmu co nejvyššího 

počtu vyjíždějících připraven dofinancovat výjezdy studujících ze stipendijního fondu 

nejméně stejnou částkou jako v roce 2023 (cca 2 mil. Kč). 

7.2. Kolegium děkana souhlasilo s přiznáním 3 stipendií na zahraniční mobilitu v celkové výši 

27.999 Kč ze stipendijního fondu. 

 

8. 4EU+ a Microcredentials 

8.1. Kolegium děkana bylo informováno o podání tří projektů v rámci výzvy 4EU+ minigrants 

“Charting the course towards a new legal framework for smart cities” (prof. Handrlica), 

“Democracy and Reflection on European Elections” (dr. Říha) a “Navigating 

the Conundrum of AI in Legal Translation – Balancing Efficiency Gains against Impending 

Risks” (dr. Pokorný). 

8.2. Koordinátor dr. Říha informoval o 4EU+ Curriculum Comparison workshopu. 
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Zapsala: Adéla Hrubešová 

Schválil: prof. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. 


